
花蓮縣 107 學年度建置國民中小學教育長期資料庫學習能力檢核 

八年級英語文（閱讀） 
請不要翻到次頁！ 

讀完本頁的說明，聽從監試教師的指示才開始作答。 
※請先確認你的答案卡上個人資料正確無誤。

測驗說明： 
一、 本測驗目的在了解花蓮縣學生的英語科成就狀況，為使測驗結果能做為以

後改善教學的參考，請同學認真作答。 
二、 題本採雙面印刷，共 6 頁，有 40 題選擇題，每題都只有一個正確或最

佳的答案。 
三、 本試卷作答時間為 60 分鐘。 

注意事項： 
一、 本測驗答錯不倒扣，請專心回答所有題目。 
二、 請務必用 2B 鉛筆畫記答案卡；除各題答案之外，切勿在答案卡上其它地

方畫任何記號。 
三、 測驗進行中，同學如果遇到困難的題目，請不要放棄嘗試，儘量作答，不

要遺漏任何的題目。 

答案卡畫記方式： 
一、 請依照題意從選項中選出一個正確或最佳的答案，並用 2B 鉛筆在答案卡

上相對應的位置畫記，務必將選項塗黑、塗滿。 
二、 如果需要修改答案，請用橡皮擦擦拭乾淨，再把新的答案塗黑。 
三、 畫記範例：當第 1 題的選項為 ② 時，請同學在答案卡中用 2B 鉛筆把第 1

題的選項 2    塗成黑色 2    。 
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107 學年 八年級英語科 學生基本能力檢核測驗試題 

閱讀理解測驗 

（本試題共 40 題，請依照指示作答） 

以下有 40 題閱讀測驗，請同學仔細閱讀，每一題有 4 個答案選項，請選出一個最正確的答案，然後

在答案卡上將正確的選項塗滿。 

第一大題：請依據圖片及提示的句子，選出最適合的字詞選項。 

1. A: __________ want to eat beef noodles. 

B: All right, let’s go to the beef noodles restaurant. 

○1  Boys ○2  The boys ○3  Two boy ○4  They boys

2. A: He looks so tired. Didn’t he sleep well last night? 

B:      . He played computer games till 2am. 

○1  Not at all. ○2  Yes, a lot. ○3  Sure yes. ○4  Don’t know.

3. A: Why did you make a U-turn in front of the No U-Turn sign? 

B: Sorry, I didn’t        the traffic sign. 

○1  dogs ○2  books ○3  see ○4  working

第二大題：文法理解題，請選出正確的選項讓句子文法正確。 

4. This is bakery in the city. 

○1  best ○2  the best ○3  better ○4  the better 

5. There’re 3 dresses. The purple one mine, and the pink ones hers. 

○1  is; is ○2  is; are ○3  are; is ○4  are; are 

6. Hotel rooms are more expensive in big cities. 

○1  many ○2  too ○3  so ○4  much 

7. We couldn’t go camping the heavy rain. 

○1  because ○2  because that ○3  because of ○4  because for 
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8. He is worried about to his foreign teacher. 

○1  to talk ○2  talking ○3  talk ○4  talked 

9. Amy’s English is as as . 

○1  good; Helen’s ○2  well; Helen’s ○3  good; Helen ○4  well; Helen 

10. Tom ate a lot of   after dinner. 

○1  milk tea ○2  medicine ○3  juice ○4  chocolate 

第三大題：文意理解題，請選出正確的字詞讓句子通順正確。 

11. It’s getting cold, so Luisa her sweater. 

○1  puts away ○2  puts on ○3  puts off ○4  puts along 

12. Plastic bags make our lives easier, but they are a problem. 

○1  polluted ○2  pollute ○3  pollutes ○4  pollution 

13. Kangaroos and Koalas are animals in Australia. 

○1  welcome ○2  serious ○3  popular ○4  problem 

14. Spiders are not ! They have more than six legs.

○1  insects ○2  insect ○3  animal ○4  animals 

15. Hush, please. Did you hear someone crying ? 

○1  for fun ○2  for help ○3  for last time ○4  for mine 

第四大題：重組及翻譯。 

以下第 16-17 題為重組題，請依題意將括號內的字詞重新排列為正確句子，並選出正確選項。 

16. A: What’s wrong with your voice? You sound like a boy.

B: Don’t laugh at me, please. ( I / sore throat / have / days / for / had / a / 3 / . )

○1  for 3 days I have had a sore throat. ○2  have a sore throat I had for 3 days.

○3  for 3 days a sore throat I have had. ○4  I have had a sore throat for 3 days.

17. A: Do you know Shirley will join a running race?

B: Wow, (for / her / let’s / the day / cheer / on . /)

○1  let’s on the day cheer for her. ○2  let’s cheer on her for the day.

○3  let’s cheer for her on the day. ○4  let’s for her cheer on the day.
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以下第 18-20 題為中翻英。 

18. 我可以幫你們點餐了嗎？

○1  Can I order you, please? ○2  Can I find your order, please?

○3  May I have your order, please? ○4  Will I order your menu, please?

19. 你的 iPhone 跟我這台電腦一樣貴。

○1  Your iPhone is not as expensive as my desktop.

○2  Your iPhone is same expensive of my desktop.

○3  Your iPhone is the same expensive as my desktop.

○4  Your iPhone is as expensive as my desktop.

20. 所有的禮服都好漂亮，但是我最喜歡黑色的那件。

○1  All the dress is pretty but the black one is my favorite.

○2  All the dresses are pretty but the favorite is black.

○3  All the dresses are pretty but the black one is my favorite.

○4  All the dresses are pretty but I like the black to be my favorite.

以下第 21-23 題為英翻中。 

21. I walked Mary to the train station yesterday because it was very late at night.

○1  我走瑪莉到火車站，因為昨天它晚上太晚了。

○2  我昨天跟瑪莉走到火車站，因為晚上來不及了。

○3  我昨天陪瑪莉走到火車站，因為已經太晚了。

○4  我跟瑪莉昨天走到火車站，因為它晚上太晚了。

22. What do you want to learn in next two years?

○1  你前 2 年想學什麼? ○2  你後來 2 年想學什麼?

○3  你 2 年後想學什麼? ○4  你接下來 2 年想學什麼?

23. What is the reading mostly about?

○1  這要讀的是什麼? ○2  這幾乎是在閱讀什麼?

○3  這篇文章主要內容是什麼? ○4  這讀的是什麼東西?
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第五大題：依據以下 2 題組對話，分別將四個對話選項重新排列，使語意通順。 

【Part A】 ○1  Can I finish this movie first? ○2  Fine. Nothing special

○3  Ok, ok, I will start on it soon. ○4  Sure, no problem.

24. A: Hi, Mike, how was your school? B: 

25. A: How about your homework? B: 

26. A: OK, you can finish the movie first, but you

need to do your homework as soon as the 

movie is over. [30 minutes later…] 

B: 

27. A: Mike, your homework? B: 

【Part B】 ○1  Geeee. I need a camera. ○2  You bought a new car?

○3  Where are we going? ○4  That sounds nice.

28. A: Let's go for a ride. B: 

29. A: Into the mountains. B: 

30. A: I want to show you my new car. B: 

31. A: Here, my new sports car. B: 

第六大題：閱讀測驗。請先閱讀題說、圖或對話，並選出合適的答案。 

【Part A】I had a nightmare last night. I went fishing with my friend. It was a 

beautiful day and the fishing was good. Then everything stopped. It was at this 

moment, I realized I was staring eye to eye with a super big CROCODILE. We 

were face to face and no more than 20 inches apart. I could not breathe at all… 

and suddenly I woke up sweating. 

nightmare 惡夢  realize 理解，了解  staring 瞪眼看  eye to eye 四目交接  

crocodile 鱷魚  face to face 面對面  inches 英吋  apart 分開  breathe 呼吸 
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32. What happened to you when you slept last night?

○1  Went fishing ○2  Saw a crocodile

○3  Had a nice dream ○4  Had a bad dream

33. Was the weather nice in your dream?

○1  Yes, it was a beautiful day. ○2  Yes, it’s hot and made me sweat.

○3  No, it was a bad day. ○4  No, it was a crocodile day.

34. What DIDN’T you do in your dream?

○1  Went fishing. ○2  Saw a crocodile.

○3  Had a nice dream. ○4  Couldn’t breathe.

【Part B】 

A: We read a book, All about the Earth and the Sun, today.  

B: Wow, sounds interesting. Tell me more about it, please. 

A: The Earth is the third planet from the sun. The sun gives it light and heat. 

B: That’s why we have daytime and sunny days. Cool. 

A: You’ re right. My teacher took a light to pretend it was the sun and shined it 

on the globe in class. And I finally understand how the sun makes night and 

day for us. 

B: A light, that’s awesome. I’ll try it now. See you tomorrow.

planet 星球 light 光   heat 熱   daytime 白天 

pretend 假裝  shined 照亮  globe 地球儀 

35. What kind of book did you read in class today?

○1  The sun and heat. ○2  The Earth and the sun facts.

○3  The light and heat. ○4  The globe light.

36. What’s the relationship between the sun and the Earth?

○1  The Earth is the third planet from the sun.

○2  The Earth gives sun the heat and light.

○3  The light on the globe makes night and day.

○4  We need a light for the sun to give the Earth heat.
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37. Why did the teacher take a light and shine it on the globe?

○1  To pretend it was the sun. ○2  To pretend it as the day and night.

○3  To pretend it was a globe. ○4  To pretend it as the earth.

【Part C】“Walk and Bike to School Day” is an international day to encourage 

students to walk or bike to school. It is to teach them about the environmental, 

health and transportation benefits of walking and biking. Held annually on the 

first Wednesday in October, “Walk and Bike to School Day” also helps to raise 

community awareness about safety education: safe walkways and routes to 

schools and traffic calming in our neighborhoods and around our schools.

international 國際  encourage 鼓勵  environmental 環境  benefit 益處  

held annually 每年舉辦  raise 提升  awareness 意識  walkways 人行道 

routes 路線  traffic calming 車輛減速  neighborhoods 社區 

38. When will we have “Walk and Bike to School Day” every year?

○1  In October  ○2  On Wednesdays  ○3  First Wednesday ○4  Open Days

39. What is a “Walk and Bike to School Day”?

○1  Students will start to walk or bike to school from that day on.

○2  Students will walk or bike to school on that day.

○3  Students will learn how to walk or bike to school on that day.

○4  Students will help to walk or bike to school on that day.

40. Why do we have a “Walk and Bike to School Day”?

○1  It will save the days of walking and biking.

○2  It will raise the awareness of school days.

○3  It will help people understand safety education.

○4  It will teach you the quickest way to ride a bike and walk to school.

閱讀理解測驗，到此結束。恭喜你，題目已經全部做完了。 
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